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1. Opening

De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet alle aanwezigen welkom bij de laatste 
gemeenteraad voor het zomerreces. De dames Baggerman en Zwart en de heren Van Vierssen en 
Warmer zijn verhinderd.

2. Vaststelling agenda raadsvergadering / trekking voorstemmingsnummer

De PCG stelt voor agendapunt 6 en 7 om te wisselen.
De raadsleden gaan hiermee akkoord.

Conclusie/Besluit: De agenda wordt gewijzigd vastgesteld.

Trekking voorstemmingsnummer:
Voorstemmingsnummer 7 wordt getrokken, dat op naam staat van de heer De Jonge.

3. Mededelingen

Er zijn geen mededelingen.

4. Overzicht begrotingswijzigingen en verloop post onvoorzien 2017



Conclusie/besluit: Het overzicht begrotingswijzigingen en verloop post onvoorzien wordt voor 
kennisgeving aangenomen.

A-stukken (hamerstukken)

5. Verordening onderscheidingen gemeente Buren 2017

Aan de orde is het voorstel om de verordening onderscheidingen gemeente Buren 2017 vastte 
stellen.

Conclusie/besluit: De raad besluit unaniem en zonder hoofdelijke stemming akkoord te gaan met het 
voorliggende raadsvoorstel.

B-stukken (bespreekstukken)

7. Herziening grondexploitatie per 1 januari 2017

Aan de orde is het voorstel de grondexploitatie per 1 januari 2017 vast te stellen en krediet 
beschikbaar te stellen voor de uitvoeringskosten.

De WD merkt op dat buiten het vaststellen van de grondexploitatie 2017 er ook een krediet van 
€ 600.000,- wordt gevraagd voor de aanleg van een weg in Doejenburg. De WD heeft geen moeite 
met het ter beschikking stellen van het krediet, maar wel met de manier waarop het gaat. Bij 
Doejenburg is een infrastructuur aangelegd. Het terrain ligt al jaren braak. De WD ziet graag dat het 
college bij de raad terugkomt als de noodzaak van een weg aangetoond wordt door middel van 
verkopen op het terrain. Het risico van het kleiner maken van de percelen is dat een grote opkoper 
misschien een perceel wil waar een weg doorheen loopt. De WD dient met de PCG, PvdA en D66 
een amendement in. De integrale tekst van het amendement is als bijiage RM&A/17/00347 bij het 
verslag gevoegd.

Wethouder de Ronde antwoordt dat de raad dit kan beslissen. Het bedrag wordt dan wel in de 
grondexploitatie opgenomen, maar pas uitgegeven nadat een nader voorstel hiertoe is besproken. De 
wethouder oppert de mogelijkheid om het in het rekeningresultaat te laten vallen en dan via de 
algemene reserve en een raadsbesluit beschikbaar te stellen. Beide opties zijn mogelijk. Het 
werkelijke bedrag is € 613.000,- voor de weg. Na aftrek van een bijdrage van € 13.000,- wordt het 
resultaat voor de grondexploitatie € 600.000,- negatief voor de weg.

De voorzitter brengt het amendement dat het besluit vervangt, in stemming.
De raadsleden stemmen unaniem in.

Conclusie/besluit: De raad besluit met hoofdelijke stemming unaniem akkoord te gaan met het 
geamendeerde raadsvoorstel.

6. Jaarstukken 2016

Aan de orde is het voorstel:
1. de jaarrekening en hetjaarverslag 2016 vastte stellen;
2. het rekeningresultaat ad € 1.523.000,- te storten in de algemene reserve;
3. uit de algemene reserve € 902.000,- te onttrekken en te storten in de reserve overlopende posten;
4. € 902.000,- te onttrekken uit de reserve overlopende posten en beschikbaar te stellen conform de 

overhevelingsvoorstellen;
5. uit de algemene reserve € 480.000,- te onttrekken en dit bedrag te storten in de reserve sociaal 

domain;
6. begrotingswijziging nr. 11 2017 vast te stellen.

De PCG merkt op dat 2016 een jaar met veel tegenvallers was. Het is ook een jaar waarin veel 
uitgevoerd is. Het financieie resultaat is uiteindelijk goed.
De PCG is voorstander van studiekosten, omdat het ambtelijke apparaat voorbereid moet zijn op de 
toekomst. De gemeenteraad heeft daarvoor geld beschikbaar gesteld. Het doel is in 2016 niet



helemaal bereikt en dat is jammer. De fractie verzoekt het college daar zorgvuldig mee om te gaan en 
het geld gericht in te zetten.
De PCG wil graag in elke kern een school handhaven. Als ouders zelf hun kinderen op een andere 
school inschrijven, kan van de gemeente niet vei^vacht worden dat zij een school openhoudt. En dat 
zou ten koste gaan van de leefbaarheid in een dorp. De PCG richt deze boodschap aan de ouders. 
Slechts 66% van de leerlingen doet mee aan het praktische verkeersexamen. De fractie ziet graag dat 
naast het theoretische verkeersexamen ook het praktische verkeersexamen uitgevoerd blijft worden. 
De fractie is blij dat de adviezen van de Rekenkamer zo gemonitord worden dat de raad kan zien wat 
er met de adviezen gebeurt.

De PvdA merkt op dat het tot stand komen van de jaarrekening elk jaar weer een flinke klus is. Alles 
was (net) op tijd klaar. De cijfers zijn correct. De meeste vragen zijn op tijd beantwoord. Het blijft 
balanceren op het randje. Het college kan zichzelf een voldoende geven en zeker voor inzet. Er is 
veel bereikt, maar het kan nog beter. Ook de raad heeftzijn verantwoordelijkheden en gelukkig is er 
de laatste jaren veel ten goede veranderd. De PvdA moedigt het college aan zo door te gaan.

D66 heeft mede het amendement ingediend. De kosten zijn al in de jaarstukken opgenomen, terwiji de 
raad het krediet nog niet gevoteerd had en zo hoort het niet te gaan. D66 verwijst naar de brief van de 
kwaliteitscommissie en de opmerking van de accountant. Het recht van de raad kan niet genegeerd 
worden. Het is ook niet correct dat het krediet van de holering achteraf aangepast is. De fractie vraagt 
het college dit volgend jaar niet meer te doen.
De stand van de reserves is op een laag niveau gekomen. In de vorige raadsvergadering is hierover 
en over de weerstandsratio gesproken. De fractie vindt 1,0 te laag. Gelukkig gaat het beter met de 
economie en hopelijk heeft dat een positieve weerslag op gemeente Buren met huizen die gebouwd 
worden en meer binnenkomende leges.
De fractie bedankt het college voor de duidelijke brief die verstuurd is naar aanleiding van vragen van 
de kwaliteitscommissie.

Gemeentebelanqen is ook van mening dat er veel is gebeurd het afgelopen jaar. De fractie 
complimenteert het college dat de jaarstukken met een positief saldo sluiten. De reserves stijgen iets 
en dat is goed nieuws. De meeste plannen van de begroting zijn uitgevoerd.
Sommige uitvoeringspunten baren de fractie zorgen. Het is niet duidelijk of aan sommige punten wel 
gewerkt is in 2016. In het programme voor lokale economie staan bijvoorbeeld prestaties die zijn 
verricht voor het dagtoerisme en samenwerking met buurgemeentes. Dit loopt al langer dan het jaar 
2016. De doelstellingen kunnen zorgvuldiger geformuleerd worden.
Een aantal van de budgetten dat overgeheveld wordt, heeft te maken met landschapsontwikkeling. De 
fractie wordt graag gemformeerd over de status in 2017 van de landschapsontwikkelingsprojecten en 
vraagt of er al concrete plannen zijn. Mogelijk kan dit via een Rl-brief of een informatieavond.

Het CPA had als grootste zorgpunt de € 600.000,- die op voorhand al in de jaarstukken stond.

De WD merkt op dat er is afgesproken dat de raad iedere twee maanden geinformeerd wordt. De 
fractie hoopt dat de cijfers van die rapportage overeenkomen met de werkelijke cijfers over het jaar.
De verschillen zijn nu te groot.

Wethouder De Ronde antwoordt dat de stukken pas laat klaar zijn door met name het sociaal domein. 
Het college is op dat domein afhankelijk van externe partners. De organisatie heeft daar veel energie 
in gestoken en daarvoor een compliment gekregen van de accountant. Het college streeft ernaar het 
volgend jaar nog beter te doen.
Enkele dingen zijn niet goed gegaan, zoals de overschrijding van het budget voor de holering.
De tweemaandelijkse rapportage is in ontwikkeling. Het gaat daarin niet alleen om de financiele stand 
van zaken, maar ook om weer te geven of doelstellingen worden behaald. Het is vreemd dat bij de 
burap soms andere resultaten te zien waren dan bij de jaarrekening. Het college hoopt de afstand 
tussen de twee rapportagevormen te verkleinen. Hij kan geen garantie geven dat dit in 2017 al lukt.

Wethouder Benschop merkt op dat het college regelmatig overleg heeft met de scholen en zal de 
opmerkingen van de PCG meenemen. Ouders zijn vhj in hun schoolkeuze. De oproep is duidelijk en 
moet misschien breed uitgedragen worden.
De overheveling van de budgetten landschapsontwikkeling valt voor het grootste deel onder de 
plannen voor de leefomgeving. In maart/april is daar uitgebreid over gesproken en zijn er voorstellen



gedaan. In September gaat het college hierover in gesprek met de raad. De wethouder zal de 
informatie op tijd naar de raad sturen.
De voorzitter vult aan dat hierover op 12 September 2017 een informatiebijeenkomst is gepland.

De PCG merkt op dat op bladzijde 74 bij saldo overige interne producten de boete die de 
belastingdienst opiegt vanwege nalatigheid beschreven \A/ordt. De PCG heeft geruchten gehoord en 
vraagt of hierop juridische stappen worden ondernomen.

Wethouder Klein antwoordt dat de gemeente zich laat bijstaan in het advies of alles wat geconstateerd 
is terecht is en welke stappen daaraan verbonden kunnen worden,
De PCG vraagt of de raad daarvan op de hoogte wordt gehouden.
Wethouder Klein bevestigt dit.

De voorzitter brengt het voorstel in stemming,

Conclusie/besluit: De raad besluit unaniem en zonder hoofdelijke stemming akkoord te gaan met het
voorliggende
raadsvoorstel,

8. Kadernota 2018

Aan de orde is het voorstel:
1. kennis te nemen van de Kadernota 2018;
2. het college opdracht te geven de inhoudelijke en financifile uitgangspunten uit te werken in de 

conceptprogrammabegroting 2018 en de meerjarenraming 2019-2021.

Gemeentebelanaen vond de opzet van de kadernota wennen. De fractie bedankt het college voor de 
behandeling van de kadernota in de voorbespreking, Er is uitgebreid de tijd genomen om alle vragen 
te beantwoorden, De kadernota sluit positief en dat is vooral te danken aan een grote meevaller 
vanwege een hogere uitkering uit het Gemeentefonds (meicirculaire), De gemeente kreeg er meer 
dan € 1,000.000,- bij. De tekorten die verwacht werden, bogen om in voordelen en misschien zelfs 
overschotten. De wethouder heeft enkele winstwaarschuwingen gegeven. De politiek kan nu anders 
met de bespreking omgaan,

Wat Gemeentebelangen betreft, worden in deze vergadering geen keuzes gemaakt om het positieve 
bedrag te besteden. Eerst moet onderzocht worden wat mogelijk is en het is goed de 
septembercirculaire af te wachten. De fractie ziet ook graag een uitwerking van alle p.m.-posten in 
vooral het nieuwe beleid. Het is moeilijk hier een beeld bij te vormen,
Als de gemeente een overschot blijft houden, denkt Gemeentebelangen erover na hoe de fractie dat 
bij de begroting in zou willen vullen. De fractie denkt bijvoorbeeld aan het niet doorvoeren van de 
ingecalculeerde belastingen en misschien zelfs aan een belastingverlaging. Daarnaast zijn er ook 
andere keuzes qua nieuw beleid mogelijk. Verder gaat de fractie aan de slag met het 
verkiezingsprogramma waarvan wat accenten zullen terugkomen bij de behandeling van de begroting 
en de meerjarenbegroting.

Het is vreemd dat er al een bedrag voor de rioolheffing is opgenomen in de kadernota, terwiji de raad 
daar nog een besluit over moet nemen.

In het programme voor bedrijfsvoering en andere programme's staat verdere digitalisering vanuit de 
gemeente. Het is een goede zaak daar met elkaar naar te kijken. Gemeentebelangen vraagt vooral 
aandacht voor de 1-loket-functie van de gemeente. De fractie zou daar graag verdere voortgang in 
zien en wordt daarover graag meer op de hoogte gehouden. De fractie is ook een groot voorstander 
van een track-and-tracesysteem waarmee aanvragen van inwoners gevolgd kunnen worden en hoort 
graag de status daarvan.

Gemeentebelangen heeft in het verleden anders gestemd over de functiecirkels. De fractie gelooft niet 
in de manier waarop de functiecirkels nu zijn vastgesteld en het per cluster bekijken. De fractie vindt 
dat er per dorp gekeken moet worden. Er moet vooral ook naar de waarde van maatschappelijke 
accommodaties gekeken worden. Dat punt kan de fractie in de kadernota niet steunen.



De fractie vraagt aandacht voor de vele p.m.-posten. In de aanlooptijd naar de begroting zou al wat 
bekend moeten zijn over de invulling van de p.m.-posten. De vele p.m.-posten baren de fractie 
zorgen. De fractie noemt er een: de omgevingswet. De omgevingswet zal een behoorlijke impact 
hebben en de fractie zou dit graag geconcretiseerd willen zien.
In de raad zal nog bet debat over de Brede School gevoerd worden. In de voorbespreking is 
aangegeven dat de raad nog een raadsvoorstel krijgt.

De fractie is blij met het nieuwe beleidsonderdeel kunstgrasvelden. De fractie heeft drie keer een 
voorstel voor kunstgrasvelden ingediend dat het niet haalde. Het is nu opgenomen in de kadernota en 
de fractie hoopt dat het blijft staan in de begroting. De fractie is er groot voorstander van dat de 
kunstgrasvelden er komen en hoopt dat de velden doorgaan.
De raad heeft in het verleden de keuze gemaakt om bij het bespreken van de kadernota te spreken 
over de beheerniveaus vanuit het programme voor de leefomgeving en het beheer van de openbare 
ruimte, zodat bij de kadernota geschakeld kan worden in het beheerniveau. Ze staan er niet in. Kan de 
wethouder daar een reactie op geven? Komt in de begroting wel terug wat de gevolgen zijn als het 
beheerniveau wat omiaag- of omhooggaat?

De fractie vraagt aandacht voor de fiscale aspecten: de vennootschapsbelasting, de omzetbelasting 
en andere effecten. In de jaarrekening die net is vastgesteld, staat het een en ander over de gevolgen 
van belastingen. De belastingwetgeving wordt steeds ingewikkelder voor gemeentes. Gemeentes 
krijgen steeds meer met fiscale aspecten te maken en zijn zich hier niet altijd van bewust. De fractie 
vraagt het college de fiscale aspecten bij raadsvoorstellen en bij de kadernota en begroting in een 
uitgebreide paragraaf te belichten. Zowel over lokale heffingen als rijksheffingen.
Wanneer komt de eerste tweemaandelijkse rapportage? Het jaar waarin deze ingevoerd zou worden, 
is al half voorbij.

Het CPA merkt op dat de kadernota door het college ter kennisneming wordt aangeboden. De fractie 
zal op een andere manier reageren, omdat zij de kadernota ter kennisneming aanneemt.
Toen de begroting 2017 in de nieuwe vorm aan de raad voorgelegd werd, leek het alsof een droom 
uitkwam en de raad invioed kon uitoefenen. Het is de fractie gebleken dat dit slechts aan de coalitie is 
voorbehouden.

Ondanks dat de kadernota een positief beeld laat zien volgens het college, is de fractie bezorgd over 
de uitwerking van de kadernota. Positieve effecten worden ingezet om tegenvallers op te vangen. 
Gelden die bestemd waren voor het sociaal domein (Wmo) en voor de burgers nodig waren, worden 
op een andere manier ingezet. Een gymzaal wordt een sporthal. Het dorpshuis Klokhuis wordt 
gesloten, terwiji dit geld kost. Volgens het CDA zou openhouden wat op kunnen leveren. Het CDA 
vindt dat er niet naar de burgers wordt geluisterd. Het lijkt erop dat het huidige college het nieuwe 
college opzadelt met besluiten die niet uitvoerbaar zijn en met langetermijneffecten van plannen die 
waarschijnlijk niet de plannen van het nieuwe college zijn. Het is maar de vraag of de coalitie in de 
huidige samenstelling terug zal keren. Het kan zijn dat dit college ervan uitgaat dat het doorgaat. De 
burgers van gemeente Buren zijn aan zet. Een college van een andere samenstelling zal 
waarschijnlijk weer een ander beleid inzetten, wat tijd en geld kost. Het CDA denkt dan aan 
gemeenschapsvoorzieningen, sportaccommodaties en stimulering van woningbouw die naar haar 
mening de leefbaarheid bevorderen.

Het schrappen van zogenaamd onhaalbare doelen in de kadernota, zoals de verhuur van het 
gemeentehuis, is voor het CDA ondenkbaar. Het kan niet zo zijn dat een initiatief in de vorm van een 
door de WD ingediende motie die leidde tot een taakstellend raadsbesluit, nu als onhaalbaar wordt 
geschrapt. De rechtsopvolger van de vorige wethouder is volgens het CDA gehouden diens 
toezeggingen na te komen. Het CDA staat pal voor het handhaven van de destijds opgelegde 
taakstelling van € 50.000,- uit verhuur van delen van het gemeentehuis.

Belastingen moeten aangewend worden waar ze voor bestemd zijn, bijvoorbeeld de hondenbelasting, 
en niet als sluitpunt in de kadernota dienen. Het CDA is van mening dat de burgers die 
hondenbelasting betalen, daar ook voordeel van moeten hebben en dat in dit geval de belasting 
gebruikt moet worden waar die voor bestemd is of moet worden afgeschaft. Het CDA wil graag een 
motie indienen na de schorsing. D66 en de PvdD zullen hierin meegaan. De dekking wordt in de motie 
opgenomen. Wellicht kan er wat minder aan de voetbalvelden uitgegeven worden. Er moet geluisterd



worden naar de burgers. Het CDA blijft trouw aan zijn uitgangspunten: een goede leefomgeving voor 
iedere burger in de gemeente. Het CDA zal de kadernota slechts ter kennisgeving aannemen.

De PvdD merkt op dat het meestal over geld gaat en dan met name het gebrek eraan. Nu de reserves 
opraken wordt het probleem groter voor de gemeente. Volgend jaar zijn er verkiezingen en dan is het 
mooi als er wat geld is. Dat het dorpshuis in Maurik afgestoten moet worden, is jammer. Misschien zijn 
de burgers van Maurik het in maart bij de verkiezingen al weer vergeten. Als er dan toch geld over is, 
stelt de PvdD voor de hondenbelasting af te schaffen. Het is een belasting die stamt uit de 
middeleeuwen. Een boete op het houden van sommige dieren, alleen honden in dit geval, waar geen 
rechtvaardiging voor is en die alleen dient om de gemeentekas te spekken. Een paar duizend euro 
voor het vogelasiel in Eck en Wiel moet er dan ook afkunnen. Gewonde vogels moeten nu naar 
Utrecht of Amsterdam, omdat gemeente Buren daar geen geld aan wil uitgeven en de wethouder 
blijkbaar niet in staat is om het conflict van het vogelasiel met de Avri over de kledinginzameling op te 
lessen. Misschien moet het geld gereserveerd worden voor de bodemloze put die de uitbreiding van 
het bedrijventerrein Doejenburg is geworden. Deze 14 hectare Betuwse klei heeft de inwoners al meer 
dan € 20.000.000,- gekost. Zolang het niet verkocht wordt, moet er veel rente betaald worden. De 
bedrijven die grote logistieke complexen willen bouwen, zoals fruitbedrijven, doen dat niet op 
Doejenburg, maar op goedkopere agrarische grond in het buitengebied. De PvdD is de enige die 
kritische vragen durft te stellen over de uitbreiding van de fruitbedrijven op agrarische grond en 
consequent tegen deze plannen stemt. De inwoners draaien voor de verliezen op.

D66 bedankt alien die hard gewerkt hebben aan de kadernota. De kadernota is een belangrijk 
document voor afstemming over de kaders die dienen als input voor het opstellen van de begroting.
De fractie heet alle aanwezigen en anderen die nota nemen van de tekst welkom. D66 is blij met de 
journalisten die vaak aanwezig zijn in Buren. De media spelen een belangrijke rol in de lokale 
democratie. Misschien moet daar in Buren een keer een discussie aan gewijd worden.

Albert Einstein zei dat als je blijft doen wat je altijd gedaan hebt, je blijft krijgen wat je altijd gekregen 
hebt. Het is mede de rol van de politiek om de blik op de toekomst scherp te houden, en op tijd de 
ambities bij te stellen en de lat te verleggen. D66 zal complimenten geven waar ze verdiend zijn en 
vooruitblikken op enkele thema’s die de ambities van D66 (en hopelijk de gehele gemeenteraad) 
schetsen en die de fractie met een motie zal voorleggen

De Kadernota 2018 laat een positief financieel beeld zien, veroorzaakt doorde voordelige effecten 
van de landelijke meicirculaire 2017 ter waarde van € 1.063.000,-. Zonder dit extra positieve en 
eenmalige bedrag, zouden de gemeentes dik in de min zitten. Mogelijk is de gemeente hiermee gered 
door de bel of misschien was het evengoed wel gelukt? Voor dit jaar is het gelukkig goed afgelopen 
en is iedereen blij dat de economie weer in de lift zit.

Het conceptprogramma bedrijfsvoering is vrij uitgebreid en daar is D66 blij mee. De 
informatievoorziening naar de burger en het faciliteren van de inwoners moeten naar een hoger plan; 
dat is wat de moderne inwoner wil van een gemeente. Ook het verder versterken van de digitale 
overheid is een doel van de gemeente Buren en dit ondersteunt D66. Dit ondenwerp wil de fractie 
extra goed in beeld krijgen gezien het belang ervan. Bas Eenhoorn, de landelijk Digicommissaris, 
sprak hierover op het laatste VNG-congres. D66 is daar niet been geweest, omdat de fractie de 
kosten te hoog vindt voor de gemeente, maar de informatie is bestudeerd. D66 zal een motie indienen 
over de digitalisering in de gemeente.

Gelukkig heeft Buren voldoende gelden ontvangen om hulpvragen in het sociaal domein te kunnen 
invullen. Het is ook goed dat Buren deze gelden specifiek gebruikt voor de sociale onderwerpen en de 
Wmo en niet voor de vaak genoemde lantaarnpalen. Buren regelt dit netjes.
Stib, het wijk of gebiedsteam, speelt een belangrijke rol in de gemeente en de fractie hoort graag 
regelmatig via het raadsjournaal hoe de gemeente de taken invult en waar het wellicht beter of anders 
moet. Inzetten op preventie, zoals het college voorstelt, heeft zeker de steun van D66.
Over Veilig Thuis maakt de fractie zich nog zorgen en zij ziet graag dat dit snel weer goed 
functioneert, zodat het ook echt een Veilig Thuis is voor diegenen dit nodig hebben.
De fractie vraagt extra aandacht voor het plan Wmo/Jeugd voor 2018 en zal een motie voor de 
vorming van integrale kindcentra indienen.
Het thema vergrijzing verdient aandacht. Het betreft vele zaken zoals het sociaal domein, openbaar 
vervoer, wonen etc. Welke plannen ontwikkelt/ontwikkelde de gemeente hiervoor? Waar is dit



verwoord in de kadernota?

Als cultuurpartij vindt D66 het van belang voor de leefbaarheid en aantrekkelijkheid van de stad en als 
aanjager voor de economie dat er voldoende aandacht is voor kunst en cultuur. De fractie mist dit in 
het geheel in de nota en vraagt een reactie van het college waarom in deze gemeente met veel 
cultuur er niets over geschreven staat in de kadernota.

Bij ruimte gaat de omgevingswet een heel belangrijke rol spelen en het is goed dat de gemeenteraad 
hier een aparte werkgroep voor heeft ingesteld, Het is aan het college om deze werkgroep van 
adequate informatie te voorzien, zodat de gemeenteraad de juiste beslissingen kan nemen. De 
financien zijn nog onduidelijk en het is jammer dat dit nu via een p.m.-post in de begroting staat. 
Mogelijk kan in het najaar een concreet bedrag berekend worden. Dit zou de financiele transparantie 
en daarmee de werkwijze van de raad ten goede komen.

Volgens de omgevingswet moet er geparticipeerd worden. Overheden, inwoners, bedrijven en 
organisaties moeten worden betrokken bij het opstellen van de omgevingsvisie en -plannen. De wet 
stelt geen normering of minimumeisen aan participatie. Voor D66 is het belangrijk dat deze processen 
goed geborgd zijn en dat het afwegingskader vooraf helder is. Dit om teleurstelling te voorkomen 
zowel voor de gemeente als voor de mensen die meedenken. Burgerparticipatie gaat heel belangrijk 
worden en inwoners hebben al aangegeven daar graag aan te willen bijdragen. Dit kan een heel mooi 
project gaan worden in de gemeente, waarbij de inwoners echt betrokken zijn bij hun leefomgeving. 
De fractie is benieuwd of ook in Buren de mogelijkheid voor het wonen in ‘tiny houses' mogelijk wordt. 
Voor studenten, alleenstaanden en starters maar ook voor senioren is dit een serieuze voordelige 
financiele optie aan het worden, naast beschikbaarheid van levensloopbestendige woningen.

D66 wijst nogmaals op de mogelijkheid om gronden waar de gemeente niets mee doet, nuttig te gaan 
gebruiken en het opwekken van duurzame energie is daar een voorbeeld van. De fractie zal hiervoor 
een motie indienen die breed is om aan de klimaatdoelstelling waaraan Nederland, en dus ook Buren, 
moet voldoen.

De wettelijke voorstellen van nieuw beleid steunt de fractie. De fractie heeft wel vragen gesteld over 
bijvoorbeeld de p.m.-post bij rehabilitatie wegen. De fractie gaat ervan uit dat dit bij de begroting 
gewoon berekend kan worden en er een bedrag komt te staan. De verwachting is dat het een hoog 
bedrag wordt en dat moet de raad mee kunnen nemen.
Informatieveiligheid en Privacy steunt D66. De motie is hierop een aanvulling om de gemeenteraad 
hierover goed gei'nformeerd te laten zijn.

De fractie steunt de noodzakelijke voorstellen, hoewel de brede school en de beheersstichting geen 
nieuw beleid zijn. De fractie verwijst naar de termijn van bijna een jaar, die nu al weer verstreken is, 
om tot deze stichting te komen.
D66 heeft moeite met het voorstel om de nieuwe velden van FC Lienden te betalen en dit is eerder in 
de motie die hierover in de raad is verschenen door de fractie al kenbaar gemaakt door tegen te 
stemmen. Het is de fractie onduidelijk of de verplichtingen die de gemeente hiervoor op zich heeft 
genomen juist zijn of niet. Er zijn meer verenigingen die ook graag zo veel geld zouden willen 
ontvangen.

Een samenleving die zich duurzaam ontwikkelt, heeft de grootste kans op overleven. In de kadernota 
van 2018 is net als in 2017 nog niets te zien van de ook door de VNG in 2016 uitgesproken gewenste 
Klimaat Turbo naar aanleiding van het proces dat Urgenda heeft gewonnen tegen de staat. De Raad 
heeft nog geen ambitie uitgesproken of de gemeente energieneutraal zou moeten worden of niet. 
Hopelijk gebeurt dit bij de begroting in het najaar en geeft deze motie een stap in de goede richting. In 
de motie van de WD gaat het alleen over windmolens en D66 denkt dat dat prima in de motie van 
D66 past.
D66 dient de motie over duurzaamheid in met het CDA en de PvdD. De integrale tekst van de motie is 
als bijiage RM&A/17/00349 bij het verslag gevoegd.
D66 dient de motie digitale veiligheid in met het CDA. De integrale tekst van de motie is als bijiage 
RM&A/17/00350 bij het verslag gevoegd.
D66 is voorstander van het verder ontwikkelen van brede scholen naar alles-in-1-scholen oftewel 
integrale kindcentra. Op die manier werken kinderopvang, voorschoolse educatie, buitenschoolse 
opvang, jeugdzorg, sport en cultuur en scholen doeltreffend samen onder een leiding, waardoor een



rijker aanbod ontstaat dat alle kinderen ten goede komt, taalachterstanden tegengaat en zorgt voor 
gelijkere kansen. D66 dient hierover een motie over in.

De PCG geeft naar aanleiding van de kadernota 2018, via enkele statements, een reactie op de 
uitgangspunten voor de begroting 2018. Op een aantal punten ontvangt de PCG graag nadere 
informatie.

De kadernota 2018 lijkt zonder veel bezuinigingen sluitend te zijn. Dit is ook zo voor 2019-2021. Zelfs 
de afbouw van de precariorechten is hierin opgenomen. Ook neemt de algemene reserve de komende 
vier jaar met bijna € 2.500.000,- toe. Dit alles zonder een extra verhoging van de belastingen en 
retributies. De economisch moeilijke jaren lijken voorlopig achter de rug te zijn. Na een aantal jaren 
met de nodige financieie tegenvallers, lijkt de nu voorliggende kadernota vooral positivisme uit te 
stralen. De PCG vindt dat het college, en speciaal de wethouder van financien, hiervoor wel een 
compliment verdient. De PCG blijft benieuwd naar de septembercirculaire voordat de gemeente tot 
besluiten over kan gaan.

De v\/oningmarkt begint volop in beweging te komen. Er is in de meeste kernen van de gemeente 
alweer meer vraag naar woningen dan dat er aanbod is. In Maurik en Beusichem wordt er voortvarend 
gebouwd. In enkele kernen zijn er nauwelijks of geen mogelijkheden voor nieuwbouw. In sommige 
kernen zijn erwel mogelijkheden maar lijkt hette blijven bij plannen maken en note’s schrijven en 
deze note’s dan weer herschrijven. De PCG zou liever zien dat er in deze kernen ook echt gebouwd 
gaat worden voor de inwoners van deze kernen. Momenteel verhuizen er nogal wat inwoners naar 
buiten de gemeente met als reden een gebrek aan beschikbare woningen in de kernen en weinig of 
geen zicht op nieuwbouw in bepaalde kernen. Dit moet anders kunnen. De PCG vraagt het college 
dan ook welke stappen het denkt te gaan ondernemen de komende maanden om te komen tot een 
beter aanbod van woningen voor eigen inwoners.

De uitgifte van kavels op Doejenburg loopt al jarenlang stroef. Er zijn talloze pogingen gedaan om 
gegadigden te interesseren om een kavel te kopen, maar met weinig succes. Hoewel er een groep 
mensen is aangesteld om wat schot in de zaak te krijgen, zijn de vooruitzichten voor vestiging niet 
gunstig. De PCG krijgt signalen dat eventuele kopers worden afgeschrikt door een groot aantal eisen 
waaraan moet worden voldaan om tot vergunningverlening te komen. De fractie vindt dat de komende 
jaren een beleid moet worden gevoerd, waarbij een ondernemer projectmatig wordt begeleid en 
ondanks ingewikkelde regelgeving bij de hand wordt genomen om tot uiteindelijke vestiging over te 
kunnen gaan. Er moet met de ondernemer actief worden meegedacht.

De laatste maanden heeft de gemeente Buren een behoorlijke inspanning gedaan voor het huisvesten 
van statushouders. De raad heeft nauwelijks inzicht in de financiele gevolgen hiervan. De PCG wil bij 
de begroting van 2018 een overzicht van uitgaven en inkomsten met betrekking tot de huisvesting en 
dergelijke van statushouders ontvangen. Op deze manier krijgt de raad inzicht in de geldstromen die 
dit met zich meebrengt.

Op pagina 10 van de kadernota geeft het collega aan dat er vanaf 2017 € 88.000 structureel 
beschikbaar komt ter bestrijding van armoede onder kinderen. Dit is voor de PCG een positief en 
helaas noodzakelijk iets. Er zijn nogal wat kinderen in de dorpen van gemeente Buren die in relatieve 
armoede opgroeien. Via deze weg zou deze achterstand kunnen worden verminderd. De fractie maakt 
zich zorgen over de besteding van dit geld. Hoe wordt voorkomen dat het meeste geld al verdampt is, 
voordat het de kinderen die het nodig hebben bereikt? De gemeente heeft voor het besteden van 
deze gelden een drietal bureaus ingeschakeld. De gelden worden vooral besteed voor cultuur, sport 
en muziek. Via deze bureaus vioeit er veel geld weg dat niet ten goede komt aan deze kinderen. De 
PCG wil de vinger aan de pols houden en frequent op de hoogte worden gehouden hoeveel geld er 
uitgegeven is en waar dit geld naartoe gaat.

De gemeente staat de komende tijd voor een grote uitdaging. Alle regelgeving met betrekking tot de 
Hinderwet, vergunningverlening, enzovoort, gaat vervangen worden door een nieuwe omgevingswet. 
De huidige wetgeving is verworden tot een brei van wetten waarin alleen nog deskundigen de weg 
weten te vinden. Dit leidt tot willekeur en afremmen van allerlei gewenste ontwikkelingen. Om tot een 
werkbaar product te komen, gaat de totstandkoming van de omgevingswet veel tijd en energie kosten. 
De PCG staat voor een wetgeving waarin ruimte gegeven wordt aan nieuwe ontwikkelingen en wil 
deze nieuwe wet gebruiken om ontwikkelingen te bevorderen. Van de PCG mag deze wet beslist niet



gebruikt gaan worden als rem waardoor de gemeente Buren achter gaat lopen. Tot op heden lijkt de 
gemeente de goede weg ingeslagen te zijn. De PCG hoopt dat er voortvarend gewerkt blijft worden 
aan dit product.
In het verlengde hiervan zou de PCG, vooruitlopend op de nieuwe wetgeving, weer graag zien dat er 
mogelijkheden komen binnen de bebouwde kommen, om op perceeitjes grond waar woningbouw 
gewenst wordt hiervoor mogelijkheden te crefiren. De fractie vraagt het college om een reactie hierop.

Het kunstgrasveld van de PC Lienden moet na tien jaar, dit jaar nog, vervangen worden. Het veld van 
BZS is in 2018 aan de beurt. Er is blijkbaar met FC Lienden de afspraak gemaakt dat de gemeente 
Buren zomaar €175.000,- euro voor zijn rekening neemt. Dit besluit zet het licht op groen voor andere 
verenigingen eveneens een beroep te doen op de gemeente, wanneer ze geld tekortkomen voor wat 
dan ook. De PCG vindt dit een volstrekt ongewenste ontwikkeling. Er zijn geen argumenten om de 
andere verenigingen een bijdrage te weigeren. De PCG wil eerst weten of FC Lienden niet zelf in staat 
is een hogere bijdrage te leveren. Bij een bijstandsuitkering wordt meer informatie verlangd dan nu 
van FC Lienden gevraagd wordt.

De samenwerking met andere gemeentes lijkt schoorvoetend weer van de grond te komen. Er zou 
enige versnelling in de samenwerking kunnen plaatsvinden om zo de zelfstandigheid van de 
gemeente te kunnen handhaven.

De PCG heeft met de statements enkele zaken onder de aandacht van het college gebracht die om 
actie vragen. Deze acties hebben weer gevolgen voor de komende begroting of voor de lay-out van 
de begroting. De fractie wenst het college wijsheid toe bij het samenstellen van de begroting 2018.

De PvdA merkt op dat dit de laatste kadernota is die het college in de aanloop naar de verkiezingen 
aanbiedt. De fractie complimenteert het college en de ambtelijke organisatie met de compacte en 
heldere kadernota. De kadernota van 2017 was mager, omdat punten uit het coalitieakkoord niet 
verwerkt konden worden. De kadernota 2018 laat een positief financieel beleid zien. Er is ook weer 
ruimte voor nieuw beleid.

Het coalitieakkoord geeft aan meepraten, meedenken en meedoen. De fractie vraagt extra aandacht 
voor het betrekken van de inwoners bij de veranderende zorg, de invoering van de omgevingswet en 
diverse ontwikkelingen in regionaal verband. Dit ook naar aanleiding van de raadsvergadering van 
27 juni jl. met betrekking tot de functiecirkel in het cluster Maurik. De fractie vindt het belangrijk dat 
verenigingen en inwoners volop betrokken worden bij het maken van keuzes en de uitwerking 
daarvan. Verenigingen zijn het cement van de samenleving. Hoe is het college van plan de 
verenigingen bij de uitwerking van de keuzes te betrekken en hoe voorkomt het college dat 
verenigingen geen bestaansrecht meer hebben naar aanleiding van of als gevolg van deze keuzes?

Het college wil een flexibel budget voor de uitvoering van schuldhulpverlening en de Participatiewet 
invoeren. Voor 2018 is dat een bedrag van € 63.000,- voor 0,73 fte. De PvdA is voorstander van vaste 
arbeidscontracten en verzoekt het college de mogelijkheden te onderzoeken om voor dit bedrag 
1^2 vaste krachten in te zetten. Dit te meer omdat schuldhulpverlening en de Participatiewet 
doorlopen.

Het college stelt in 2018 een nieuw onderhoudsplan begraafplaatsen op. De consequenties hiervan 
worden meegenomen in de begroting van 2018. De PvdA vraagt aandacht voor de mogelijkheid van 
het plaatsen van een urn, gedenkmuur en uitstrooiplekken in de gemeente.

Er is weer ruimte voor nieuw beleid. De meeste posten hiervan zijn p.m. ingevuld. De fractie hoort 
graag de procesgang rond het invullen van de posten. Wanneer is de invulling bekend en hoe 
communiceert het college dat met de raad? Mogelijk is er ook ruimte voor duurzaamheid nu er weer 
ruimte is voor nieuw beleid?

Er zijn nog steeds veel uitdagingen voor de raad, het college en de medewerkers. De kadernota biedt 
een goed perspectief op het prettig wonen, werken en recreeren in de vijftien mooie kernen. De PvdA 
kijkt uit naar de definitieve uitwerking en de behandeling van de begroting voor 2018 en wenst het 
college daarbij veel wijsheid toe.



De WD merkt op dat de kadernota wordt besproken die richting moet geven voor het opstellen van de 
begroting 2018. In het financiele perspectief zijn de uitkomsten van de meicirculaire een meevaller die 
ook in de meerjarenbegroting wordt meegenomen. De precariobelasting zal vervallen na 2021 en het 
is goed om alvast aan het bedrag dat wegvalt invulling te geven. Met deze ombuiging is de WD het 
eens. Het financiele perspectief bevat een aantal p.m.-posten, maar het is onnnogelijk alles vooraf 
goed in te schatten. De financiele uitkomsten voor de komende jaren laten zien dat de gemeente goed 
op haar tellen moet passen.
In het sociaal domain worden overschotten genoteerd met de kanttekening dat er in de jeugdzorg nog 
wat te verwachten is. De WD vraagt zich af of de gemeente het nu zo goed doet of dat de gemeente 
de inwoners in de zorg tekortdoet. De WD zal hierover een motie indienen.

Het grondbeleid wordt gekenmerkt door het bedrijventerrein Doejenburg. In de afgelopen jaren zijn er 
grote bedragen gereserveerd voor de risico’s. Lijstjes met mogelijke verkopen tot aan 2025 toe 
zeggen niets. De gemeente moet inspelen op de vraag van vandaag en doeltreffend handelen en 
doorpakken en zo nodig een verlies accepteren. Wachten tot de vraagprijs betaald wordt, kan niet.

Ook de woningbouw is al jaren een aandachtspunt. Meerdere fracties hebben er al eerder op 
aangedrongen dat bouwen naar behoefte een pre is. Toch gebeurt er weinig tot niets, hoewel 
projecten al jaren lopen. De leefbaarheid van de dorpen en stad staan al langer onder druk. Er 
ontstaat vergrijzing, omdat jongeren de dorpen uitgejaagd worden omdat de gemeente hen geen 
onderdak te bieden heeft. Het duurt allemaal te lang.

Leefbaarheid is een ruim begrip. Er zijn nu ontwikkelaars actief die de gemeente van windmolens 
willen voorzien. Dit roept confrontaties op tussen voor- en tegenstanders. Er is geen duidelijk beleid 
over in de gemeente. De WD zal hierover een motie indienen. Het is duidelijk dat de 
windmolenaffaires de gemeente vele tonnen gekost hebben.
Leefbaarheid houdt ook in het behouden van kerken, dorpshuizen, scholen, sportaccommodaties, 
speeltuinen, winkels et cetera. Daarom is het van belang in goed overleg afwegingen te maken over 
de gevolgen van een besluit. Recentelijk is besloten de school in Erichem te sluiten. De gemeente had 
hierop nauwelijks invioed. De WD dient hierover een motie in.

Er zijn nog tal van andere zaken die aandacht vragen. De WD zal richting de begroting met 
voorstellen komen. De fractie wenst het college veel wijsheid toe bij het opstellen van de begroting.
De fractie heeft een kleine kanttekening. De vioerbedekking kan nog wel even mee. Vervanging kan 
later plaatsvinden en de fractie oppert tapijttegels. Die zijn veel flexibeler.

Vervolgens dient de WD de drie moties in. De integrale teksten van twee moties zijn als bijiagen 
RM&A/17/00348 en RM&A/17/00351 bij het verslag gevoegd.

De voorzitter schorst de vergadering om 21.25 uuren heropent de vergadering om 21.55 uur.

Het CPA dient een motie in met Gemeentebelangen, PvdD en D66. De integrale tekst van de motie is 
als RM&A/17/00352 bij het verslag gevoegd.

De WD trekt de motie over fusie/sluiting van basisscholen in.

Wethouder De Ronde antwoordt dat het proces van de omgevingswet met de raad is doorgenomen.
De omgevingsvisie is daarin belangrijk. De burgers en belanghebbenden worden daar heel nauw bij 
betrokken dus dat is een flinke verandering. Dat betekent dat ook de rol van het college en de raad 
verandert. Het is mogelijk dat de datum van de invoering een flink eind opschuift.
Gemeentebelangen heeft ook in de voorbespreking opmerkingen gemaakt over de IBOR. Het klopt 
dat dit niet is meegenomen bij de kadernota. Dat is niet meer te veranderen. Volgend jaar wordt het in 
de kadernota meegenomen. Of er nog lets voor de raad mogelijk is, zal de wethouder in September 
meedelen.
Gemeentebelangen interrumpeert en stelt voor dat het bij de begroting wordt meegenomen nu er toch 
een toezegging is.
Wethouder De Ronde kan op dit moment niet inschatten hoeveel tijd de afdeling nodig heeft om dit uit 
te voeren. Als het mogelijk is, wordt dit uitgevoerd.
Gemeentebelangen vraagt vooraf te laten weten of het in de begroting wordt meegenomen.
Wethouder De Ronde herhaalt dat hij hoopt in September de raad hierover te kunnen berichten.



Belastinggelden zijn belangrijk. Gemeentebelangen wil een speciale paragraaf bij de raadstukken. Het 
college zal als het aan de orde is het bij het onderdeel financier! opnemen.
Het college hoopt in September te starten met de tweemaandelijkse rapportage. Het kost veel 
inspanning dit te realiseren en het zal nog een heel proces worden om het zo in te richten dat het voor 
de raad een goede informatiebron is en het voor het college geschikt is om daarop te kunnen sturen 
voor zover er sprake is van afvi/ijkingen.
De opmerking van het CDA dat de coalitie alles bepaalt, laat de wethouder ter discussie aan de raad. 
De hondenbelasting is geen baatbelasting. De middelen kunnen algemeen aangewend worden. De 
raad kan besluiten de hondenbelasting af te schaffen, maar dan zal de ozb-belasting met 4% omhoog 
moeten om de dekking rond te krijgen.
Het budget is wat ruimer, maar de wethouder geeft aan dat het goed is voorzichtigheid in acht te 
nemen. De nieuwe cao kost bijvoorbeeld al bijna € 300.000,- De overschotten zullen mager zijn.
De rijksuitkering kan per circulaire verschillen, maar is niet eenmalig.
D66 interrumpeert en verduidelijkt dat de meicirculaire niet structureel is.
Wethouder De Ronde antwoordt dat daar een doorrekening in zit met een structureel effect die aan 
veranderingen onderhevig is.
De p.m.-posten voor de rehabilitatie van de wegen zijn voor 2020 en 2021. Het gaat nu om de 
begroting van 2018 met een doorkijk naar jaren daarna. Erzal een wegenvisie komen en het kan zijn 
dat er met bepaalde wegen anders omgegaan wordt, waardoor de budgetten veranderen. Als daar 
meer duidelijkheid over is, kunnen de p.m.-posten ingevuld worden.
Het college gaat aan de slag met duurzaamheid. De gemeente heeft het GEA ondertekend (in 2050 
energieneutraal). In de regio is er portefeuilleberaad over milieu waarbij ook de energietransitie een 
grote rol speelt. De provincie vindt het belangrijk en de gedeputeerde zit vaak bij de besprekingen 
over dit onderwerp om duurzaamheid aan te jagen. Het college hoopt met een kader te komen. Dit zit 
niet in de begroting vanwege de afgelopen jaren. Het college zal de raad dus om geld hiervoor 
vragen.
De voorzitter vraagt of de wethouder komt met een procesvoorstel om tot een beleidskader te komen 
en de motie te steunen of dat de wethouder meteen met een beleidskader komt.
Wethouder De Ronde antwoordt dat er op het moment geen capaciteit is en geen budgettaire ruimte. 
De wethouder zou dan een voorschot moeten nemen op een uitputting die er niet is.
De voorzitter concludeert dat de raad dit kan interpreteren als dat de wethouder met een voorstel komt 
hoe daarmee omgegaan kan worden.
Wethouder De Ronde antwoordt dat het zo gefnterpreteerd kan worden. De raad kan ook carte 
blanche geven om al geld te mogen uitgeven.
De WD merkt op dat er nu gesproken wordt over het opiossen van de dekking van een motie en stelt 
voor hier de vioerbedekkingvervanging bij te betrekken.
Wethouder De Ronde merkt op dat er capaciteit voor ingehuurd moet worden en dit kost enkele 
tienduizenden euro’s.
D66 denkt dat er nog geld in de algemene reserve zit. Het college kan creatief zijn en iets anders niet 
doen. Het college kan nagaan waar nog geld zit.
Wethouder De Ronde antwoordt dat de raad over de algemene reserves gaat en dat hij daar niet uit 
durft te putten zonder toestemming.
D66 is het daarmee eens.
De voorzitter concludeert dat het college schriftelijk zal laten weten hoe het college daar zo goed 
mogelijk mee om kan gaan en dan komt er een voorstel.
D66 oppert dat de wethouder in September een voorstel kan doen aan de raad om geld beschikbaar 
te stellen. Dan zou het met de begroting rond kunnen zijn.
Wethouder De Ronde merkt op dat dit de koninklijke weg zou zijn.
Er wordt op veel plaatsen in de gemeente Buren gebouwd waaronder: Beusichem, Zoelen, 
Ravenswaaij, Zoelmond, Maurik, Ommeren en Ingen. En er is een aantal projecten viot getrokken. 
Hopelijk komen enkelen daarvan nog in de raad, voordat er een nieuwe raad komt. Het college zit met 
een andere party die instemming moet verlenen en daar zitten soms lastige problemen achter.
Bouwen op open plekken kan als er geen blokkade is vanwege de prioritering. Dat geldt met name 
voor Buren en Lienden. Het college is echter een paar keer met een initiatief gekomen met een 
veegplan dat paste binnen de kaders en toch werd het afgewezen door de raad. Daar is de raad niet 
consistent. De wethouder hoopt dat de raad binnen de kaders beslist als het college met een voorstel 
dat binnen de kaders past komt.
In september/oktober wordt er een raadsvoorstel over begraafplaatsen gedaan. Het college zal de 
verzoeken van de PvdA meenemen in het voorstel.



Wethouder Klein brengt onder de aandacht dat de opdracht die de raad aan het college heeft 
meegegeven de verzelfstandiging van de buitensportaccommodaties is. Een van de onderdelen 
daarvan is kunstgras. Dat is dus geen zelfstandig onderdeel. Het college heeft een intentieverklaring 
afgegeven aan FC Lienden, waarin duidelijk staat dat de raad het eindoordeel heeft. Er is dus geen 
vrijbrief ontstaan voor alle verenigingen om kunstgras aan te leggen. Er moet een noodzaak zijn en 
daar ligt een financiering onder. Dit alles maakt deel uit van de verzelfstandiging.
De functiecirkel is de systematiek om de verschillende accommodaties in kaart te brengen. In de 
startnotitie die unaniem is aangenomen, staat de clustergewijze benadering en niet in het 
raadsvoorstel waarin de functiecirkel is behandeld.
Voor Doejenburg is vastgesteld dat daar ook gewoond mag worden. Dat levert een aantal regels op 
waar niet omheen te gaan valt. Om wonen en werken te combineren moet er een aantal onderzoeken 
gedaan worden. Voor ondernemers is het lastig om die extra onderzoeken te moeten doen. Bij de 
eerste ondernemer verliep dat wat moeizaam. Nu wordt samen met de ondernemer gekeken wat er 
nodig is om zo snel mogelijk en zo viekkeloos mogelijk tot verkoop over te gaan. Het college heeft al 
aangegeven in September in gesprek te willen gaan om met een grotere omvang naar de verkoop van 
Doejenburg te kijken
Er zou € 50.000,- incidenteel en € 50.000,- structureel moeten binnenkomen op het vastgoed. De 
€ 50.000,- incidenteel wordt ruimschoots gehaald. De € 50.000,- structureel is niet haalbaar.
€ 20.000,- is realistisch. De motie hierover was een oproep aan het college om zich in te spannen en 
als het niet gehaald zou worden dat aan de raad te melden. Dit is nu in de kadernota teruggemeld.
Het college zal zich blijven inspannen. Een opdracht die niet uitvoerbaar is, legt het college bij de raad 
terug en daar moet een dekking voor gezocht worden.
Vorige week is er een persbericht verstuurd over het inzetten van de Kleinsma-gelden voor 
armoedebeleid. In de oude regeling moesten ouders met een beperkt inkomen participatie aan 
sportclubs, culturele activiteiten en extra zaken op school voorschieten. Met de nieuwe regeling 
hoeven de ouders niet meer voor te schieten, waardoor het laagdrempeliger wordt. De stichtingen en 
fondsen die het gaan uitvoeren, zijn erop ingericht zo te werken dat er zo min mogelijk aan de 
strijkstok blijft hangen. Er zijn ook fondsen waarin bedrijven participeren die geld of spullen inbrengen. 
ledere inwoner van Nederland heeft recht op een bijstandsuitkering, als hij zelfstandig geen inkomen 
kan verwerven. Dit zal het college voor de statushouders niet apart inzichtelijk maken. Wat specifiek 
voor statushouders getdt, is een woninginrichtingsbudget. Dit wordt verstrekt als een lening, dus daar 
is de gemeente niet veel extra geld aan kwijt. De rijksbijdrage voor de bijstandsuitkering fluctueert 
mee met het aantal statushouders.
Het college wil mee kunnen bewegen met de vraag van de bewoners. Het aantal mensen met een 
bijstandsuitkering is vrij constant geweest en stijgt nu wat. Daar speelt de gemeente op in. Als dit 
blijvend blijkt te zijn, dan is een invulling van de formatie met vaste arbeidscontracten nodig.

Wethouder Benschop merkt op dat de reserve voor het sociaal domain ook voor het sociale domain 
bestemd is. De wethouder zegt toe dat er rond november een informatieavond over Stib en vergrijzing 
is met de raad. Er spelen veel zaken in het sociaal domain die zich niet lenen voor raadsvoorstellen, 
maar waar wel over gesproken kan worden. In het raadsjournaal voIgt voorinformatie hierover.
Het onder toezicht staan van Veilig Thuis is opgelost. Op 4 juli 2017 wordt stap 2 getoetst. Dit is de 
samenwerking tussen Veilig Thuis en gemeente op- en afschalen in processen wegzetten. Alle 
gemeentes hebben ingestemd met de voorstellen en de wethouder gaat ervan uit dat hier een goede 
toets op is.
Er is een geriatrisch netwerk waar huisartsen, verpleegkundigen en fysiotherapeuten aan deelnemen. 
Zij hebben twee tot drie keer per jaar een bijeenkomst om elkaar goed te kennen en de knelpunten te 
bespreken. Het overleg heeft een sterke signaalfunctie. Er is een Burense Ouderen Vitaler dag. De 
dag is bedoeld voor mensen tussen de 65 en 75 en bestaat uit een conditietest, cholesterol- en 
bloeddrukonderzoek et cetera. Inwoners kunnen zo nagaan wat zij kunnen doen om hun gezondheid 
te verbeteren. De dag vindt plaats in samenwerking met sportscholen, fysiotherapeuten en 
praktijkondersteuners van de huisartsenposten. Er is een cursus valpreventie. Mogelijk moet de 
gemeente deze activiteiten meer onder de aandacht brengen, ook in het raadsjournaal.
In September zal een voorstel voor een zienswijze op de beheerstichting van de Brede School worden 
ingediend.
De gemeente moet zich constant afvragen of met het geld de juiste dingen worden gedaan. Op dit 
moment zijn de cijfers van het sociaal domain vrij goed in beeld en dan is beter te analyseren waar 
onderschrijding is en waar over is. Het college besteedt daar de rest van het jaar aandacht aan en kan 
zo beter de effecten sturen van het ingezette beleid.



De wethouder is in gesprek met de besturen van de drie basisscholen en de kinderopvang die er zijn, 
over de Burense visie op het kind. Er wordt geprobeerd een vrij brede visie uit te werken waarbij ook 
gekeken wordt naar koppelingen met zorg en sport. Het is goed als er boven integrale kindcentra een 
fusie is. In maart heeft de raad gevraagd om een verdiepingsslag. Bind augustus is een 
gespreksavond gepland hoe de gemeente daarmee om kan gaan en welke richting gezocht kan 
worden.
D66 vraagt wat erop tegen is om dit vast in de begroting op te nemen met een kader of iets dergelijks. 
Wethouder Benschop antwoordt dat er een stuk komt over de visie op het kind met een raadsvoorstel. 
Dat is een goed moment om erover in gesprek te zijn. Een integraal kindcentrum beperkt dit tot een 
klein gebied. Het college wil het breder trekken.
D66 merkt op dat integrale kindcentra heel breed zijn.
Wethouder Benschop antwoordt dat het eigenlijk uitvoering is van de kaders die gesteld worden. De 
uitvoering van de visie moet wat verder weggezet worden. Het college vindt het wel belangrijk, maar 
stelt voor eerst de kaders te bespreken.
Zorgmijding is ingewikkeld. Het is moeilijk daar Burense cijfers voor te hebben. De landelijke cijfers 
geven mogelijk een beeld. Op de Jeugdwet en rolstoelen is geen eigen bijdrage verschuldigd. Het 
gaat dus om een aantal voorzieningen in het kader van de Wmo waarvoor geen inkomensafhankelijke 
bijdrage meer verschuldigd is. De gemeente is aangesloten bij de landelijke regelgeving. Op 1 januari 
zijn er bedragen naar beneden bijgesteld. De gemeente heeft dit gevolgd en dit is gedeeld met de 
raad in de verordening. De eigen bijdrage was ingewikkeld in de tussengroep. De eigen bijdragen voor 
mensen tot 65 jaar met een inkomen tot € 35.000,- is op nul gesteld. Er zijn al veel reparatiebesluiten 
geweest. De wethouder kan, zoals de motie vraagt, het in beeld brengen en dat is het moment waarop 
de raad en het college het gesprek kunnen aangaan.

De buroemeester verwijst voor wat betreft de digitalisering naar de informatieavond die recentelijk 
gehouden is in het kader van het l&A-beleidsplan dat unaniem vastgesteld is. Het college gaat verder 
met de vijf projecten die daarin vermeld zijn.
Digitate veiligheid is van belang. Het bewustzijn hierover is gestegen. Er wordt in geinvesteerd en er 
wordt op getest. Het onderwerp zal terug gaan komen in de beleidscycli in een nog nader te bepalen 
vorm.
De kadernota bevat uitgangspunten voor de beleidswijzigingen in de komende jaren. Het college doet 
geen voorstellen wijzigingen in cultuuruitgaven aan te brengen en daarom wordt cultuur niet genoemd 
in de kadernota. In gemeente Buren gebeurt veel op cultureel gebied. Dit is grotendeels op particulier 
initiatief en hier en daar ondersteunt de gemeente dat.
Erzijn avonden gehouden over het werkbaar maken van burgerparticipatie in de volte breedte en het 
heeft zeker de aandacht van het college.
Voor beleidsmatige samenwerking komt een aantal voorstellen vanuit Regio Rivierenland in het derde 
kwartaal. De beleidsmatige samenwerking krijgt daarmee vorm en inhoud. Duurzaamheid en 
leefbaarheid zijn daar onderdeel van. Aan samenwerking op de uitvoering wordt ook gewerkt. Er zijn 
verkennende gesprekken met Nederbetuwe om de kwaliteit en de continuiteit te kunnen waarborgen 
en verbeteren.

De WD merkt op dat de overlast van honden groot is. De gemeente heeft daar actie in ondernomen, 
maar de overlast wordt nog steeds ervaren. Met het afschaffen van de hondenbelasting wordt dat 
probleem niet opgelost. De fractie zal met de programmabegroting een voorstel indienen om de 
hondenbelasting niet af te schaffen, maar aan te pakken.
De PvdD merkt op dat de WD van mening is dat de hondenbelasting voor de overlast van honden 
ingezet moet worden. De fractie vraagt of er voor hangjongeren een hangjongerenbelasting zal 
worden gevraagd. Overlast wordt aangepakt door de politie uit algemene middelen.

De PCG is blij te horen dat er meer gebouwd wordt dan de fractie dacht en dat er initiatieven 
opgestart worden zodat er gebouwd kan worden voor de inwoners. Dat zou een van de doelen van de 
gemeenteraad moeten zijn.
De fractie bedankt voor het antwoord over armoedebestrijding, maar vraagt om een uitsplitsing van 
het bedrag dat daarvoor bestemd is in wat daadwerkelijk voor de kinderen is en wat naar de bedrijven 
gaat. De fractie ontvangt graag een onderbouwing dat er inderdaad niet veel aan de strijkstok blijft 
hangen.
Het college stelt dat het kunstgrasveld bij FC Lienden nodig is en dat dit andere verenigingen niet 
uitnodigttot het vragen van bijdragen. Erzijn meer verenigingen die ergens een noodzaak in zien dus 
wat de fractie betreft, zet het financieren van een kunstgrasveld de deur wijd open voor andere



verenigingen. De raad krijgt geen inzicht in hoeverre FC Lienden zelf zou kunnen bijdragen. De fractie 
wil dit wel weten. Tien jaar geleden heeft FC Lienden op eigen kosten een kunstgrasveld neer laten 
leggen. De contributie zou verhoogd worden om te sparen voor een nieuw kunstgrasveld. Wat is 
daaruit gekomen?
Gemeentebelanqen interrumpeert en zegt dat de sportaccommodaties eigendom zijn van de 
gemeente en de fractie acht de gemeente verantwoordelijk voor groot onderhoud. Het voorstel gaat 
over FC Lienden en BZS in Beusichem. Heeft de PCG alleen bezwaren tegen het kunstgrasveld van 
FC Lienden of ook tegen die van BZS?
De PCG anhwoordt dat de fractie BZS ook genoemd heeft. Er is van BZS nog niet bekend wat de 
kosten en de eigen bijdrage zijn. Aan FC Lienden zijn toezeggingen gedaan of zijn suggesties van 
toezeggingen gedaan onder voorbehoud dat de raad het ermee eens moet zijn.
Gemeentebelanqen vraagt of de argumenten voor beide clubs hetzelfde zijn.
De PCG antwoordt dat dit in beginsel zo is. De fractie hoort graag welke financiele mogelijkheden 
FC Lienden heeft en welke bijdrage refiel van FC Lienden zelf verwacht kan worden, zodat niet 
vanzelfsprekend driekwart betaald wordt door de gemeente en een kwart door FC Lienden.
De PCG zal niet voor de motie over de hondenbelasting stemmen. Het is misschien maar 5% van de 
honden en hondenbezitters die overlast veroorzaakt. Om alle mensen die geen hond te hebben af te 
straffen met 4% ozb-verhoging gaat de fractie te ver.
Gemeentebelanqen merkt op dat een ozb-verhoging een mogelijk dekkingsvoorstel is. Er zijn ook 
andere dekkingsvoorstellen mogelijk, bijvoorbeeld precariobelasting of uitgaven verminderen.
De PCG heeft de wethouder een ozb-verhoging van 4% horen noemen.
Het CPA vestigt de aandacht op de woorden van de wethouder dat hondenbelasting geen 
baatbelasting is. Het is een aanvulling op de begroting. Waarom moeten hondenbezitters betalen voor 
iets waarvoor zij niets terugkrijgen? De gemeente gaat niet handhaven op hondenoverlast, want daar 
is geen geld voor. Daarnaast merkt de fractie op dat 4% ozb-verhoging erg veel is en zou daar graag 
de cijfers over zien.
De PCG merkt op dat er een wettelijke mogelijkheid is om hondenbelasting te heffen. Het is aan de 
gemeente om te bepalen of zij dit wil doen. Dat de hondenbelasting wordt gebruikt om de begroting 
sluitend te maken, is een interpretatie van het CDA.
Het CPA vindt dat de opmerking van de wethouder dat de ozb-belasting dan omhoog moet, daar wel 
op duidt. De hondenbelasting mag geheven worden, maar er zijn meerdere gemeentes die dit niet 
doen en hun begroting ook sluitend krijgen. Het CDA vraagt om de kosten van het afschaffen van de 
hondenbelasting op een andere manier op te lessen.
De WD merkt op dat de overlast van honden ergernis nummer 1 is in de gemeente en niet de 
hondenbelasting.
Het CDA merkt op dat degenen die de hondenbelasting betalen, er ook wat voor terug willen en dat 
krijgen zij niet.
De WD heeft nog nooit gehoord dat dat de grootste ergernis is.
Het CDA heeft het standpunt dat beide zaken een grote ergernis zijn. Het is een selectieve groep die 
moet betalen. Als het geld niet gebruikt wordt voor het tegengaan van hondenoverlast, vindt de fractie 
dat de hondenbelasting afgeschaft moet worden.
Gemeentebelanqen erkent dat de grootste ergernis de hondenoverlast is. De hondenbelasting stamt 
nog uit de tijd dat de hond een vervoermiddel was. De fractie is blij dat geprobeerd wordt de belasting 
af te schaffen.
De WD heeft toegezegd met een voorstel te komen om de hondenoverlast aan te pakken. En daarom 
wil de fractie de hondenbelasting intact houden.
De PCG zal de motie over de integrale kindcentra niet steunen. De fractie vindt dat de ouders 
verantwoordelijk blijven voor de opvoeding van hun kinderen en niet de overheid.
D66 meldt dat de motie ingetrokken wordt vanwege het antwoord en de toezegging van de wethouder. 
De fractie wacht de beraadslaging hierover in augustus af en dient als dat nodig is dan opnieuw een 
motie in.

De PvdD heeft waardering voor het begin van de motie van de WD over duurzaamheid. Uiteindelijk 
blijkt de motie over het tegengaan van meer windmolens in gemeente Buren te gaan en daar heeft de 
fractie bedenkingen tegen. De WD stelt voor de plaatsing aan te houden. De PvdD zou een 
medestander zijn als het om de locatie gaat.
De WD stelt voor de plaatsing aan te houden, omdat er geen beleid voor is. De fractie wil eerst beleid 
vaststellen en dan keuzes maken, zodat de gemeente niet onbedoeld in een strijd over windmolens 
terechtkomt.



De PvdD vraagt of de WD beleid wil over de windmolens in hun geheel of over de locatie. Is de 
fractie voor of tegen windmolens?
Het gaat de WD erom dat de gemeente hier geen beleid op heeft.
De PvdD vraagt nogmaals of de WD voor of tegen windmolens is, De WD antwoordt niet en de 
PvdD trekt zijn conclusies en zal tegen de motie van de WD stemmen.

Gemeentebelanaen bedankt voor de antwoorden van het college. De motie van de WD over de 
zorgmijding en eigen bijdrage Wmo zal de fractie steunen. Gemeentebelangen is geen voorstander 
van inkomenspolitiek op lokaal niveau en zorgmijding is een belangrijk probleem.
De fractie zal de motie van de WD over de windmolens steunen. Deze motie is in lijn met een eerder 
besluit van de raad over windmolens.
Gemeentebelangen denkt dat de motie van de WD de motie van D66 niet bijt en zal die ook steunen. 
De motie van D66 over digitale veiligheid steunt Gemeentebelangen ook.
De fractie handhaaft de steun van de motie voor het afschaffen van de hondenbelasting. De belasting 
is uit de tijd. Een ozb-verhoging is niet het enige alternatief, maar dat komt bij de begroting aan de 
orde.
Gemeentebelangen is blij met de toezegging van wethouder De Ronde om bij elk raadsvoorstel de 
fiscale aspecten te betrekken. De fractie heeft het dan over vennootschapsbelasting, loonbelasting en 
omzetbelasting. De jaarrekening 2016 is zojuist vastgesteld. Daarin zat een voorziening van 
€ 450.000,- voor problemen en discussies rond de omzetbelasting en loonbelasting. Mogelijk wordt 
niet dit hele bedrag gebruikt, maar het baart de fractie zorgen. De fractie zou graag naast hiernaar te 
kijken bij de voorstellen ook willen dat er overkoepelend naar gekeken wordt. Dit zou de gemeente 
kosten kunnen besparen en de fractie verzoekt het college dit in overweging te nemen.
De PCG vroeg om een overzicht van de inkomsten en uitgaven van de statushouders. 
Gemeentebelangen begreep dat de wethouder die gegevens niet wil geven. De raad wil dat inzicht 
wel graag hebben en heeft onlangs schriftelijk vragen gesteld over een deel van de uitgaven. De 
fractie ziet nog steeds graag dat overzicht en is van mening dat een gemeenteraad daarom mag 
vragen.
De PCG vroeg het college actief mee te denken met ondernemers die grond willen kopen op 
Doejenburg en had klachten van ondernemers gehoord. Gemeentebelangen vraagt zich af waarin 
gemeente Buren verschilt van andere gemeentes op dit gebied. Betreft het de regelgeving of de 
houding?
Gemeentebelangen heeft op 28 juni 2016 tegen het werken met functiecirkels en de vier 
uitwerkingsprogramma’s gestemd.
De PCG antwoordt dat de houding van de gemeente anders is ten opzichte van de ondernemers.

Wethouder Klein antwoordt dat de uitvoeringskosten armoedebeleid € 25,- per jaar per kind zijn, Deze 
kosten zijn laag in verhouding tot de kosten die de gemeente had met het voorschieten en verrekenen 
van de bijdragen voor deelname aan sport et cetera van de kinderen. Op dit moment gaat het om 
ongeveer 300 kinderen. Dit aantal fluctueert.
De intentieverklaring die het college heeft afgegeven aan FC Lienden, is onderdeel van het voorstel 
dat aan de raad is voorgelegd. De splitsing is gebaseerd op de mate waarin het veld beschikbaar is 
voor breedtesport van de tweede divisie. De gemeente heeft aangegeven niet de tweede divisie te 
willen sponsoren, maar wel de breedtesport. Op dit moment is het veld nog van de gemeente en heeft 
de gemeente daar verantwoordelijkheid voor. De contributieverhoging die in het verleden is 
afgesproken, was om de lening af te betalen die FC Lienden aanging om het veld aan te laten leggen. 
De oproep om de eigen financiSle mogelijkheden van de sportclub is duidelijk. Dit zal te zijner tijd in 
het voorstel meegenomen worden.
Wethouder Klein spreekt pertinent tegen dat de houding van de gemeente ten opzichte van 
ondernemers anders en negatiever zou zijn dan omiiggende gemeentes. De gemeente spant zich erg 
in om ondernemers goed te begeleiden.

De voorzitter vraagt of er behoefte is aan hoofdelijke stemming of een stemverklaring. Dat is niet het 
geval. De raad stemt unaniem in met het voorliggende raadsvoorstel.

De voorzitter brengt de moties in stemming.

De motie van de WD over een beleidskader voor duurzaamheid (RM&A/17/00348)
D66 legt een stemverklaring af en steunt punt 1 wel, maar punt 2 niet.
Het CPA legt een stemverklaring af en steunt punt 2 niet en stemt daardoor ook tegen de motie.



De voorzitter verzoekt alleen een stemverklaring af te leggen als voor de motie wordt gestemd met 
uitzondering van een onderdeel.
De PCG, WD, PvdA en Gemeentebelangen stemmen voor de motie.
D66, CDA en PvdD stemmen tegen.
De motie is aangenomen.

De motie van D66 over de duurzaamheidparagraaf bij de begroting (RM&A/17/00349).
De raad stemt unaniem voor de motie waardoor de motie aangenomen is.

De motie van D66 over ICT-veiligheid (RM&A/17/00350).
De raad stemt unaniem voor de motie waardoor de motie aangenomen is.

De motie van de WD overzicht op zorgmijding (RM&A/17/00351).
De raad stemt unaniem voor de motie waardoor de motie aangenomen is.

De motie van het CDA over het afschaffen van de hondenbelasting (RM&A/17/00352).
D66, PvdD, Gemeentebelangen en het CDA stemmen voor.
De WD, PCG en PvdA stemmen tegen.
De motie is aangenomen.

Conclusie/besluit: De raad besluit unaniem en zonder hoofdelijke stemming akkoord te gaan met het 
voorliggende raadsvoorstel.

9. Slutting

De voorzitter dankt alien voor hun aanwezigheid en wenst hun een fijne vakantie en sluit vervolgens 
de vergadering om 22.55 uur.

Vastgesteld in de openbare raadsvergadering 19 September 2017
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Amendement

Amendement van de fracties van PCG, PvdA en WD betreffende agendapunt 7 met betrekking tot de 
herziening grondexploitaties per 1 januari 2017 (RV/17/00762);

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 27 juni 2017;

Gelezen het raadsvoorstel van burgemeester en wethouders van 9 mei 2017;

Overwegende dat:
• in deze herziening per 1 januari 2017 recente informatie over de projecten in de ramingen van 

kosten en opbrengsten is verwerkt;
• voor BT Doejenburg II een extra budget is opgenomen van € 600,000; dat het college 

aangeeft dat in de praktijk behoefte blijkt aan kleinere kavels dan waar bij de start van het 
project rekening mee was gehouden;

• De gemeenteraad bij het agendapunt jaarstukken 2016 vooruitlopend hierop rekening heeft 
gehouden met een extra verlies voor voor BT Doejenburg II van € 600.000.

Is van oordeel dat:

• dit budget daadwerkelijk - eventueel gefaseerd - kan worden vrijgegeven als uit een 
deugdelijk onderbouwd raadsvoorstel blijkt dat de marktontwikkeling noopt tot een andere 
kaveluitgifte;

Besluit de beslispunten als voIgt aan te passen:

1. Te besluiten over de aanwending van het budget voor de aanpassing van kaveluitgifte BT 
Doejenburg II ad € 600.000 op basis van sepa'fte voorstellen aan de gemeenteraad.

2. De grondexploitatie per 1 januari 2017 aldus gewijzigd vast te stellen en krediet beschikbaar
te stellen voorde uitvoeringskosten. ------------------------------------

En gaat over tot de orde van de dag.



Motie van de fractie van D66

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 4 juli 2017

Overwegende dat
Het vandaag is bet 2 jaar geleden dat de rechter in de Urgenda Klimaatzaak de overheid
opdroeg om meer maatregelen te nemen om klimaatverandering te voorkomen.
Er inmiddels ook het akkoord van Parijs is, een internationaal verdrag om de opwarming van
de aarde te beteugelen. Dit akkoord op 4 november 2016 in working is getreden.

Stelt vast dat:
> Er is afgesproken dat de partijen, waaronder gemeenten, zo snel mogelijk hun 

best doen om de uitstoot van broeikasgassen en schadelijke stoffen te 
verminderen in combinatie met de beschikbare techniek van dat moment

> Het woord 'duurzaam' maar lx in deze kadernota voorkomt en dan gaat het 
over een duurzaam inkoopbeleid.

> Steeds meer inwoners, ook in Buren, zich druk maken om de toekomst, onze 
toekomst en die van hun kinderen en kleinkinderen, om deze 
klimaatveranderingen en de gevolgen daarvan op de leefbaarheid van onze 
wereld.

Concludeert dat:
> In deze kadernota nog niets te zien is van deze, ook door de VNG, gewenste 

Klimaat Turbo
> We als raad ook nog geen ambitie hebben uitgesproken om bijvoorbeeld 

energieneutraal te worden
> Duurzaamheid als element in alle beleidsterreinen uiteindelijk ook besparingen 

kunnen opieveren voor Buren
> Er op het gebied van milieu, mobiliteit, inkoopbeleid en economie ook grote 

kansen liggen voor onze gemeente

Constateert dat:
> het Gelders Energie Akkoord alle mogelijkheden, middels een stappenplan, 

geeft om de overstap naar het gebruik van duurzame energie te gaan starten
> Er volop nieuwe technieken zijn om ook in Buren duurzame energie op te gaan 

wekken
> Duurzaamheid in deze tijd in de genen hoort te zitten bij raad, college en 

gemeentehuis als integrale denk- en handelswijze maar dit in Buren nog niet 
het geval is althans niet zichtbaar

> In het coalitieakkoord staat over transparantie : Het is voor ons van groot 
belang dat met iedereen in de gemeente Buren in een vroegtijdig stadium is 
gedeeld welke stappen we nemen

Roept het college op om:
> Bij opstelling vanaf de begroting 2018 het thema duurzaamheid pnderdeel van

het beleid te maken d.m.v. een duurzaamheidparagraaf
X

En gaat o^tbTde orde de dag,

N a m e n i e

fMpyooiiij



Motie van de fractie van D66/COfi

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 4 juli 2017 

Overwegende dat:

Digicommissaris Bas Eenhoorn sprak op het VNG Jaarcongres van 2017 over de 
informatiesamenleving en gemeenten. Hij daar het belang benadrukte om te blijven 
aanhaken bij de snelle digitalisering. Zijn oproep tot de aanwezige gemeentebestuurders: hou 
de digitalisering hoog op de agenda.
Ook zegt hij: 'ledere burgemeester moet \weten wat blockchain is.'

Stelt vast dat:

> Mensen steeds beter in staat zijn hun leven zelf en samen vorm te geven
> Dit vraagt om een digitale overheid die om zich been mensen organiseert
> Straks iedereen die dat wil, via de digitale weg moet kunnen communiceren met de

overheid. Over vergunningen, om informatie te verkrijgen, om een rijbewijs te 
verlengen......

> In de doorontwikkeling van de digitale voorzieningen we de burger mee moeten laten 

praten
> De gemeente Buren digibeten niet moet dwingen

Constateert dat:

> Er in het land veel geld verkeerd wordt uitgegeven aan ICT opiossingen; 'Een ict- 
project moet geen groot zeeschip worden waarvan je de koers niet meer kan wijzigen"

> Privacy niet langer een onderwerp is waar alleen juristen mee bezig zijn; privacy raakt 
de hele gemeentelijke organisatie.

> In het coalitieakkoord staat over transparantie : Het is voor ons van groot belang dat 
met iedereen in de gemeente Buren in een vroegtijdig stadium is medegedeeld welke 

stappen we nemen

Roept het college op om:

> Bij opstelling vanaf de begroting 2018 het thema digitale veiligheid onderdeel van het 
beleid te maken d.m.v. een digitale veiligheidsparagraaf

En gaat over tot de or^el^an de dag, 
Namens de fracti^ ET66

oD'O-



Motie van de fractie van de WD ter zake van agendapunt 8, Kadernota 2018 ( RV17/00791);

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 4 juli 2017 

Gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders van 23 nnei 2017;

Overwegende, dat er in Nederland veel ruimte is voor verbetering als het gaat om duurzaamheid. De 
uitstoot van broeikasgassen is in Nederland afgelopen jaar met 5 procent gestegen ten opzichte van 
2014. Verder neemt Nederland binnen de Europese Unie momenteel de 26e plaats in (van de 28 
landen) voor wat betreft het gebruik van hernieuwde energie (bron: CBS). De gemeente Buren vindt 
het belangrijk om een aantrekkelijke en leefbare \A/ereld achter te laten voor toekomstige generaties. In 
de programmabegroting 2017 is aangeven dat de gemeente Buren wil bijdragen aan een duurzamere 
maatschappij.

Stelt vast dat de gemeente Buren nog geen duidelijk beleidskader heeft voor de lokale invulling van 
het thema 'duurzaamheid’;

Stelt voorts vast dat de gemeenteraad zo nu en dan wordt geconfronteerd met particuliere 
initiatieven voor de plaatsing van windmolens;

Constateert dat rijk, provincie en gemeente nauw samenwerken om de doelstellingen van rijk en 
provincie te verwezenlijk; dat blijkens de Gelderse omgevingsvisie voor de korte termijn (2020) aan 
de doelstellingen wordt voldaan;

Is van oordeel dat windenergie en de inspanning om dat de realiseren niet los van worden gesteld 
van de algemene landelijke opgave om energieneutraal te worden in 2050;

Roept het college od:

1. Een concept-beleidskader aan de raad voor te leggen voor de lokale uitwerking van het 
thema 'duurzaamheid'. Hierin aan te geven in hoeverre aanvullende gemeentelijk beleid voor 
windenergie gewenst en haalbaar is.

2. Nieuwe initiatieven voor de plaatsing van windmolens in afwachting van de uitwerking onder 1 
aan te houden.

En gaat over tot de orde van de dag.



Motie van de fractie VVD (X
“ Zorgmijding en inkomensafhankelijke eigen bijdrage WMO”

De gemeenteraad van de geineente Buren in openbare vergadering bijeen op 4 juli 2017.

Naar aanleiding van
Berichtgeving dat landelijk een kwart van de zorggebruikers zorg mijdt door hoge eigen bijdragen
ri);

- Het feit dat een groot aantal gemeenten in Nederland de inkomens-/vermogensafhankelijke eigen 
bijdragen afschaft of verlaagt (*2).

Overwegende dat:
- De cijfers van zorgmijding door de eigen bijdragen in de gemeente Buren niet bekend zijn, doch wel 

signalen zijn dat dit ook in onze gemeente speelt;
- Zorgmijding kan leiden tot verergeren van de problematiek waardoor in een later stadium zwaardere 

zorg incezet moet worden;
- Mantelzorgers zwaar worden belast wordt door de zorgmijding en zij mogelijk ook een beroep op de 

WMO gaan doen;
Mensen die zorg nodig nebben vaak ook een inkomensterugval en/of hogere kosten hebben voor 
bijvoorbeeld extra vervoer, dieten, niet vergoede medicatie, hulpmiddelen en een stapeling van 
allerlei vaste en variabele eigen bijdragen en eigen risico;

- Veel tegemoeikon ingen van zorgkosten in de laatste twee jaar zijn vervallen, waaronder 
belastingaftrek en Wtcg:

- En de gemeenteraad Buren eerder heeft besloten dat WMO gelden zijn geoormerkt voor het sociaal 
domein

Concludeert dat:
De gemeenteraad geen zicht heeft op zorgmijding in de gemeente Buren en de effecten daarvan; 
Het effect op ae begroting door het verlagen of afschaffen van de inkomens-Zvermogensafhankelijke 
eigen bijdrage op uit moment niet inzichtelijk is.

Roept het college op um:
1. De mate en oorzaak van zorgmijding, voor zover dat mogelijk is, te inventariseren binnen de 

gemeente Buren;
2. De financiele iiii;oact van het verlagen, maximeren of afschaffen van de inkomens-/- 

vermogensafh:i: kelijke eigen bijdrage WMO in kaart te brengen;
3. Hierover in een . a..osinformatiebrief te rapporteren aan de gemeenteraad;
4. Indien het college uit voorgenoemde rapportages aanleiding ziet voor wijziging van het WMO 

beleid, dan aanJ^itend met voorstellen te komen bij het begrotingsvoorstel 2018 aan de 
gemeerderaad.

En gaat over tot de orde vnn de dag.

Namens de fraotie>A/D 
Gees van Oort

‘Notes
1. BB 1G-tJ2-2016 Kwart zorggebruikers mijdt dure zorg : http;//vwvw.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/nieuws/kwart- 

zorggebi uikers-.: ,,>;-uure-zorg. 9518647. lynkx

2. BB 16-12-2016 T.wi.'.ig gemeenten verlagen eigen bijdrage:
http://www.binn>,; i ^.jsbestuur.nl/sociaal/nieuws/80-gemeenten-verlagen-eigen-bijdrage-wmo.9554096,lynkx

BB 16-03-2017: van Rijn steunt afschaffen inkomensafhankelijke bijdrage: 
http://www.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/nieuws/van-rijn-steunt-afschaffen-
inkomensafhank:l';ke.9565863.lynkx'?mt=j24VIY+C_olCn_OrOcsFgw&pub=1002&vk=f17W0JP2dJnbybrtiBvk
og



Motie van de fracties CPA, Gemeentebelangen, Partii voor de Dieren en D66 , inzake agendapunt 8 
met betrekking tot de kadernota 2018

De gemeenteraad van Buren bijeen op 4 juli 2017

Gelezen het raadsvoorstel van het college van B&W van 4 juli 2017 / RV/17/00791/ Z17-48447 

Overwegende dat:

• De hondenbelasting wordt gezien als een oneigenlijk dekkingsmiddel;

Roept het college op:

1. In de begroting 2018 voorstellen op te nemen om de Hondenbelasting af te schaffen . 

En gaat over tot de orde van de dag.

Namens de genoemde fracties.

CDucLU


